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Zápis č. 17 z řádné schůze výboru České archivní společnosti, z.s. 

 

Datum, čas a místo konání schůze: 

18. 4. 2024, 10:30, Odbor archivní správy MV ČR 

 

Přítomni: 

Na schůzi je přítomno 9 členů z celkového počtu 13 členů 

Přítomni: Karel Halla, Tomáš Lachman, Martin Myšička, Hynek Oberhel, Xenie 

Penížková, Michal Sejk, Michal Severa, Miroslav Svoboda, David Valůšek 

Omluveni: Stanislav Bárta, Pavel Jakubec, Markéta Járová, Hana Šústková 

Hosté: Daniel Doležal, Petr Vokáč 

Schůze je dle platných stanov usnášeníschopná. 

 

Program: 

1) Příprava MDA 2024 – webové stránky, propagace 

2) Příprava společné konference s AMG 

3) Příprava 20. celostátní konference v Hradci Králové 

4) Projednání výsledků VH ČAS 

5) Příprava podzimní exkurze 

6) Různé  

 

Průběh jednání: 

1) Zahájení schůze výboru 

Zasedání schůze zahájil dle platných stanov ČAS Karel Halla. Konstatoval, že schůze 

výboru je usnášeníschopná. 

 

2) Příprava MDA 2024 – webové stránky, propagace 

Kol. Halla shrnul stav příprav na MDA.  
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3) Příprava společné konference s AMG 

Kol. Halla připomenul, že termín plzeňské konference je stanoven na 6. - 7. 11. Jsou 

stanoveny tři hlavní okruhy: legislativa z pohledu archivů a muzeí; příklady dobré praxe 

– spolupráce archivů a muzeí; archiválie v muzeích, muzeálie v archivech. Vyzval členy 

výboru, aby zaslali případné návrhy témat nebo kontakty na zainteresované osoby. Kol. 

Oberhel navrhl oslovit kolegy ze SOA v Litoměřicích. 

 

4) Příprava 20. celostátní konference v Hradci Králové 

Kol. Halla seznámil přítomné s výsledky poslední organizační schůzky v Hradci 

Králové. Prostory pro konání akce jsou dohodnuty, taktéž probíhají jednání ohledně 

doprovodného programu. Kol. Valůšek doplnil, že prozatím je potvrzeno 11-12 sekcí 

s garantem z celkového počtu 20 sekcí a úvodní velké přednášky. 

 

5) Projednání výsledků VH ČAS 

Kol. Halla otevřel otázku, jak by měl být výbor aktivnější vůči politikům a veřejnosti. 

Členové výboru debatovali o možnostech, jak zvýšit povědomí veřejnosti o činnosti a 

prospěšnosti archivů. Kol. Doležal připomenul, že toto není jednoduché a neobejde se 

bez kontaktů. Kol. Valůšek, zdůraznil, že je s těmito aktivitami spojeno množství práce 

a času. Výbor se bude touto problematikou i nadále zaobírat a přivítá i podněty členské 

základny.  

Kol. Lachman uvedl, že na promítání filmů po skončení valné hromady přišly pozitivní 

ohlasy. Navrhl připravit podobný program i na další valnou hromadu. 

Dále bylo stanoveno, že budou na web zveřejněny zápisy z minulých valných hromad. 

Jejich shromáždění zajistí jednatel. 

 

6) Příprava podzimní exkurze 

Kol. Penížková sdělila, že program a exkurze je nachystán, zajištěny jsou i další orga-

nizační záležitosti. Do konce května bude členům rozeslána pozvánka. Cena byla sta-

novena na 2400,- KČ pro členy ČAS a 2700,- Kč pro nečleny. 
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7) Různé 

Během jednání navštívil výbor vrchní ředitel sekce legislativy a státní správy Petr Vo-

káč, který seznámil členy s materiálem k návrhu nového zákona. Poprosil předsedu o 

jeho distribuci a vyjádření k textu, ideálně do konce května. Kol. Halla poděkoval a 

přislíbil součinnost. Text bude rozeslán členům výboru, termín k zaslání připomínek byl 

stanoven na 12. 5. 

Dále informoval, že školení pro studentské sekce ohledně účetnictví a proplácení pří-

spěvků na činnosti proběhne on-line formou nejdříve ve 2. polovině května. Kol. Sejk 

v té záležitosti připomenul, že bude třeba počkat na vyjádření pana účetního. 

Kol. Lachman informoval o proběhlém II. Celodenním setkání Odborné skupiny speci-

alizovaných archivů ČAS (8. 4. 2024) v Národním technickém muzeu, kterého se zú-

častnilo 95 osob. Výbor vzal na vědomí zprávu z výboru OSSA týkající se pokračující 

diskuse nad příspěvkem předneseným kol. Lucií Večerníkovou z AKPR. Výbor sou-

hlasí se zveřejněním stanovisek obou stran v diskusním blogu webu ČAS a pokusí se 

zprostředkovat další věcnou komunikaci obou stran. Na webu ČAS bude vystaven zá-

znam z celého setkání z 8. dubna i s prezentacemi. 

Kol. Bárta zaslal podklady k nadcházejícímu ročníku studentské soutěže. Výbor vzal 

materiál na vědomí, bylo pouze aktualizováno datum konference v Hradci Králové. Vy-

psání soutěže zajistí kol. Halla, kol. Myšička následně rozešle na příslušné katedry a 

další pracoviště.  

Kol. Svoboda pozval členy na nadcházející Mikulovské sympozium. 

Další termín schůze výboru byl stanoven na 18. 6. 2024 ve Státním okresním archivu 

Zlín. 

 

 

 

Zapisovatel: Martin Myšička 

 

Ověřovatelé:  Karel Halla  

  David Valůšek  Datum a podpis:   
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